
 

Beantwoording VVD 6 april 2023 

Datum  20 april 2023 

Fractie VVD 

Onderwerp 4 en 5 mei  

 
Er zijn berichten en zorgen van diverse committees viering en herdenking 4 en 5 mei uit onze 

gemeente. En dan gaat het over de blijkbaar veranderde financiele ondersteuning tov voorgaande 

jaren. Waardoor begrotingen niet rond komen en er geen passende eerbiedwaardige herdenkingen 

mogelijk zouden zijn. 

Tevens heeft iedere herdenking binnen onze gemeente een eigen karakter. Bij sommigen alleen 

monument, bij anderen op begraafplaats en weer anderen waar ook  oorlogsslachtoffers begraven 

liggen. 

 

Vraag 1 

Bereiken deze zorgen ook het College? 

Is het College op de hoogte van de financiële problemen bij sommige committees? En bij welke? 

 

Antwoord 

Het college heeft vragen ontvangen van drie van de elf comités naar aanleiding van de harmonisering 

van de werkwijze, die aan de comités is gepresenteerd. 

Het college hecht waarde aan het houden van herdenkingen binnen de samenleving en werkt graag 

samen met de comités in elf kernen. Tijdens de bijeenkomst van 26 januari 2023 hebben 

vertegenwoordigers enkele comités vragen gesteld over de nieuwe werkwijze. Zeer recent is helder 

dat drie comités een financieel vraagstuk ondervinden.  

Als nadere toelichting merken wij het volgende op. Tijdens de bijeenkomst met de comités (die ook in 

het teken stond van onderlinge kennismaking) hebben we de nieuwe werkwijze gepresenteerd. Deze 

houdt in dat we de faciliteiten voor de comités gelijk willen trekken. Naar aanleiding hiervan hebben 

we een gesprek gehad waarin ieder comité gelegenheid de zijn eigen organisatie en werkwijze toe te 

lichten. De gestelde vragen gingen over de werkwijze in combinatie met oprichtingsvragen (noodzaak, 

kosten en subsidie) voor een stichting. En over de kosten die gemaakt worden en of de gemeente 

daarin ondersteunen. Er zijn over en weer een aantal suggesties gegeven. We zijn er ons van bewust 

dat de harmonisering van de werkwijze voor een aantal comités veranderingen met zich meebrengt.  

We hebben aangegeven dat we bij overgangsproblemen in gesprek gaan om samen te komen tot een 

goede oplossing of alternatief. Met nogmaals als uitgangspunt dat voor elk comité dezelfde 

afspraken gelden. 

Algemeen geldende afspraken rondom financiële ondersteuning in het verleden zijn er niet. 

De comités uit Geldermalsen, Ophemert en Opijnen hebben ons hun problematiek gemeld. 

•Geldermalsen kreeg in 2019 en 2022 geluidsinstallaties en een podium (2022) gefaciliteerd en 

gefinancierd door de gemeente. 

Ophemert heeft een vernieuwd bestuur en heeft in 2022 een beroep gedaan op het 

leefbaarheidsbudget en een bedrag van € 750.- toegekend gekregen. Het heeft voor 2023 opnieuw 
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een bijdrage uit het leefbaarheidsbudget. Maar omdat dit alleen bedoeld is voor eenmalige activiteiten 

is de aanvraag afgewezen.  

Maar heeft net als de andere comités nooit financiële ondersteuning gehad. 

Opijnen heeft vanwege de komst van de Amerikaanse ambassadeur in 2019 eenmalig de kosten 

vergoed gekregen. Er is geen toezegging gedaan dat dit jaarlijks is. Men heeft voor 2023 een bijdrage 

uit het leefbaarheidsbudget toegekend gekregen. 

Wij willen voor 2023 als overgangsjaar een maatwerkoplossing bieden. 

 

Vraag 2 

Klopt het dat de financiële ondersteuning dit jaar gewijzigd is tov voorgaande jaren? 

Zo ja, wat is er dan gewijzigd en met welke reden is, zijn deze wijzigingen doorgevoerd? 

Zo ja is dan duidelijk wat de consequenties zijn van deze veranderingen voor de committees en 

daarmee voor de herdenkingen. Kunt u de consequenties duiden?  

Zo ja, vind het College het acceptabel dat er dus in enkele plaatsen de herdenking niet of in een 

schamele vorm doorgang kan vinden? 

 

Antwoord 

Nee, ten opzichte van voorgaande jaren is er ook dit jaar geen financiële ondersteuning. Zoals in 

antwoord 1b als is opgemerkt, zijn er geen afspraken gemaakt rondom financiële ondersteuning.  

Over de periode voor de samenvoeging van de 3 gemeentes in 2019 zijn ons geen afspraken bekend.  

De nieuwe werkwijze van het faciliteren van activiteiten is 26 januari met de comités besproken.  Het 

gaat dus niet om financiële ondersteuning, maar om materiële ondersteuning.    

 

Vraag 3 

Is het College op de hoogte dat niet iedere herdenking op dezelfde manier plaats vind, 1 monument 1 

krans, X aantal graven X aantal kransen?  

Heeft deze diversiteit ook invloed op de financiële ondersteuning? 

 

Antwoord 

Ja. Na de fusie van de drie gemeenten tot de gemeente West Betuwe, moest de werkwijze gelijk 

getrokken worden. In de voormalige gemeenten was er sprake van een bepaalde uitvoeringspraktijk 

om zaken te faciliteren. Zo ook voor de 4 mei-comités die de jaarlijkse herdenking in hun kern 

organiseren. 

Wij willen iedereen gelijk en behandelen. In beginsel geen verschillen in wie welke faciliteiten wel of 

niet krijgt. Daarom heeft de gemeente een aantal uitgangspunten beschreven als nieuwe werkwijze.  

Overzicht van faciliterende activiteiten door de gemeente vanaf 2020: 

1. Het leggen van kransen en graftakken. Alleen als er een herdenking wordt georganiseerd, wordt er 

namens de gemeente: 

• éen krans gelegd bij een gedenkmonument, voorzien van een rood/wit/blauw-lint  

• per oorlogsgraf 1 graftak gelegd.  

2. De oorlogsgraven waar herdenkingen plaats vinden worden schoongemaakt en indien mogelijk 

aangekleed met bloeiende planten. 
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3. Indien nodig zorgt de gemeente voor wegafzetting(en) / politiebegeleiding. Alleen op speciaal 

verzoek zorgt de gemeente voor wegafzetting (bijvoorbeeld in Beesd omdat de herdenking plaats 

vindt dichtbij een drukke weg) en bij speciale bezoeken tijdens een herdenking, zoals van een 

ambassadeur). 

4. Klokluiden. Vlaggen vanaf de kerktorens die bij de gemeente in beheer zijn, voor zover dit op grond 

van Arbo-regelgeving mogelijk is. 

 

Nee, zie antwoord op vraag 2. 
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